
Protokół Nr XIII/2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 24 października 2019 r. 

 

XIII Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

24 października 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy 

ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  a zakończyły ok. godz. 1500. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),   

-  Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz - Górzkowska   

-  Skarbnik Powiatu Sebastian Kiński,  

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista obecności- załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Alicja Laskowska z Gazety Nowomiejskiej oraz Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego.  

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Andrzej Lewandowski i Jan Rochewicz. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Marcin Buliński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Buliński wyraził zgodę. 
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Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4. Radny Buliński 

został powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 5)  

Starosta odczytał wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad (załącznik nr 6). 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 

2019 – 2034 ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia korekty do uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie rozszerzenia porządku o dodatkowy punkt: Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu realizowanego ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2019. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 9.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia rozszerzonego porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10. Przyjęto porządek obrad wraz z rozszerzeniem. 

Porządek obrad po zmianie przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie XIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2018/2019. 

9. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm (wraz z korektą) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm (wraz z korektą) 

11a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w roku 2019. 

12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

13. Sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XII Sesji Rady Powiatu Daniel Zdanowski poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 11. Przyjęto protokół nr XII/2019. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 19 

września do 17 października 2019 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 18 i 25 

września oraz 3 i 8 października (załącznik nr 12) 

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta przed omówieniem sprawozdania, przedstawił nowego Naczelnika Wydziału  

Inwestycji, Mienia i Spraw Gospodarczych p. Beatę Widźgowską. 

Następnie przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 27.09 - województwa inauguracja roku sportowego Szkolnego Związku Sportowego na 

stadionie MOSiR w Nowym Mieście Lubawskim; 

- 28.09 - obchody 100-lecia OSP w Mikołajkach; 

- 30.09 – posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; 

- 02.10 – spotkanie z p. Martą Witkowską w sprawie prowadzenia opieki stomatologicznej  

w szkołach ponadgimnazjalnych; inauguracja roku akademickiego UTW; 
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- 03.10 – posiedzenie Zarządu Powiatu; spotkanie z Dyrektorami szkół oraz Dyrektorem 

Powiatowego Centrum Rozwoju Edukacji; 

- 04.10 – zawody lekkoatletyczne dla młodzieży – memoriał im. Kazimierza Okołowskiego; 

- 06.10 – wystawa „Zielono mi” w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku; akcja 

charytatywna „Ostaszewo aktywne dla autyzmu”; 

- 07.10 – uroczyste przekazanie wozu bojowego OSP w Gwiździnach – w uroczystościach 

uczestniczyli m.in. Wicemarszałek Senatu RP Maria Koc, Senator Bogusława Orzechowska, 

Poseł Zbigniew Babalski, Poseł Leonard Krasulski; 

- 10.10 – spotkanie z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 

 - 11.10 – akademia z okazji DEN w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w NML 

- 14.10 - akademia z okazji DEN w Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku, a także 

Powiatowym Centrum Rozwoju Edukacji; 

- 14-17.10 – Wicestarosta brał udział w szkoleniu organizowanym przez  

Akademię Sztuki Wojennej w Rembertowie; 

- 15.10 – spotkanie z Burmistrzem Nowego Miasta oraz Wójtem Gminy Nowe Miasto 

Lubawskie z/s w Mszanowie na temat opieki stomatologicznej dzieci i młodzieży; 

- 16.10 – spotkanie z dyrekcją Powiatowego Urzędu Pracy – omawiano sprawy pracownicze; 

- 17.10 – posiedzenie Zarządu Powiatu; szkolenie organizowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową; 

- 18.10 – piknik jesienny „Stop plastikom” zorganizowany przez UTW; 

- 20.10 – zawody spinningowe o Puchar Starosty Nowomiejskiego; 

- 21.10 – podpisanie umowy kredytowej z BS Iława; 

- 22.10 – spotkanie z Kuratorem Oświaty na temat rozbudowy ZSZ w Kurzętniku  

i finansowania oświaty w związku z zwiększonym naborem do szkół ponadpodstawowych; 

Dzień Seniora w Mszanowie; 

- 23.10 – podsumowanie konkursu powiatowego „Moja pasja kluczem do sukcesu” 

organizowanego przez Powiatowe Centrum Rozwoju Edukacji. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Jan Czapliński zapytał jakie zapadły ustalenia w sprawie opieki stomatologicznej – czy 

powstaną gabinety w szkołach czy będzie płacony ryczałt za opiekę.  

Starosta odparł, że nie zapadły żadne ustalenia. Opieka ma opierać się na podmiotach, które 

zechcą taką opiekę świadczyć i mają kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia. Trudno 

powiedzieć jak to ma wyglądać w przyszłym roku, ale w tym prawdopodobnie ma się odbywać 

w ramach posiadanych już kontraktów. Gabinety mają prawo odmówić świadczenia takich 
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usług. Starosta wyraził nadzieję, że uda się podpisać stosowne porozumienie. Jeżeli nie, powiat 

nie ma możliwości zatrudnienia stomatologów. Decyzja należy do podmiotów, one muszą 

chcieć taką opiekę świadczyć. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś wnioski, interpelacje, zapytania. 

Radny Mieczysław Łydziński w imieniu Klubu Radnych PiS poinformował, że pragnie 

wystąpić z interpelacją dotyczącą utworzenia schroniska dla zwierząt. Powiedział, że 

obserwuje problem od dłuższego czasu, przygląda się działaniom Stowarzyszenia „Przytul 

psisko”, orientuje się jak wygląda to w poszczególnych gminach. Doszedł do wniosku, że 

problem należałoby rozwiązać kompleksowo. W jednej z lokalnych gazet był artykuł na ten 

temat pomysłu budowy schroniska powiatowego. To ostatecznie przekonało radnego do 

złożenia dziś interpelacji. Radny Łydziński odesłał zainteresowanych do artykułu, w którym są 

opinie poszczególnych gmin. Podsumowując można stwierdzić, że gminy radzą sobie  

z problemem na własną rękę. Zdaniem radnego nie jest to dobre rozwiązanie. Należałoby 

przystąpić do kompleksowego rozwiązania. Co prawda nie jest to zadanie własne powiatu, 

niemniej jednak powiat mógłby być inicjatorem, koordynatorem działań, które doprowadziłyby 

do porozumienia międzygminnego. Jakiś czas temu niewiele brakowało, aby sprawa byłaby 

sfinalizowana. Była już nawet ustalona lokalizacja dla schroniska na terenie gminy Kurzętnik. 

Co więcej - władze gminy Kurzętnik są skłonne już, teraz, działać w tym kierunku, więc 

przynamniej jedna gmina wykazuje zainteresowanie tym tematem. 

 (kopia interpelacji radnego stanowi załącznik 13). 

Radny Łydziński poruszył także temat połączeń autobusowych z miejscowością Nawra. 

Sprawa jest znana Staroście, była także przedmiotem interwencji Senator Bogusławy 

Orzechowskiej, jednak nie została załatwiona. Mieszkańcy ponownie zwracają się z 

problemem. Na tej trasie nie kursują żadne autobusy lub bus-y. Problem ten dotyczy zwłaszcza 

młodzieży szkolnej, a konkretnie 7 uczniów, którzy mają problem z dojazdem do Zespołu Szkół 

Zawodowych  w Kurzętniku. W piśmie Starosty stanowiącym odpowiedź na interpelację p. 

Senator napisano, że podejmuje się działania i rozmowy z lokalnymi przewoźnikami, jeden z 

nich sygnalizuje możliwość uruchomienia przewozów na tej linii z początkiem nowego roku 

szkolnego. Z tego co mówili mieszkańcy, przez pewien okres czasu funkcjonował jakiś 

transport, ale krótko i potem tego zaprzestano. Radny powiedział, że nadchodzi okres jesienno 

– zimowy i będzie problem z dotarciem do miasta.  
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(Kopia interpelacji radnego stanowi załącznik nr 14). 

Radny Daniel Zdanowski zapytał na jakim etapie jest tworzenie dokumentacji technicznej na 

remont drogi powiatowej na odcinku Wonna – Szeplerzyzna. W budżecie było zaplanowane 

66 tys. zł na opracowanie dokumentacji technicznej. Rada Powiatu podjęła uchwałę intencyjną 

o przystąpieniu do prac przygotowawczych. Radny zapytał na jakim etapie jest tworzenie 

dokumentacji, czy znany jest kosztorys. Ponadto, radny w imieniu mieszkańców miejscowości 

Wonna wystąpił o podjęcie działań w celu wyremontowania przystanku autobusowego, 

ponieważ jest w tragicznym stanie.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze interpelacje lub zapytania.     

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2018/2019 

Informacja stanowi załącznik nr 15.  

Przewodniczący poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji temat był omawiany. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji przedstawiła prezentację multimedialną.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w temacie realizacji zadań 

oświatowych. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9    

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodniczący przedstawił informację na temat analizy oświadczeń majątkowych radnych 

(załącznik nr 16) 

Starosta przedstawił informację z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 

(załącznik nr 17) 

Starosta dodał, że na 49 osób, które złożyły do starosty oświadczenia, tylko 12 nie miało 

żadnych uwag. Poprosił, aby dokładniej sprawdzać oświadczenia przed ich złożeniem.    

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do tego tematu. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm (wraz z korektą) 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 
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Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18. 

Uchwała nr XIII/78/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. (wraz z korektą) 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20.  

Uchwała nr XIII/79/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Ad. 11a 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2019 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt 

się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22. 

Uchwała nr XIII/80/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 23. 

Ad. 12 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o schronisko, z tego co on pamięta, wcale nie było tak 

blisko do finalizacji sprawy, kiedy kilka lat temu podjęto pewne kroki na poziomie gmin. Jeżeli 

chodzi o połączenia komunikacyjne Nawra – Nowe Miasto Lubawskie, Starosta jest 

zaskoczony, bo na pewno z dniem 1 września przewoźnik zaczął realizację przewozów. Dodał, 

że nie wie co się stało, być może nie było chętnych. Na pewno zostanie to wyjaśnione. Starosta 

stwierdził, że on by nie czekał do sesji, żeby złożyć interpelację, bo szkoda czasu. Drzwi do 

gabinetu Starosty i Wicestarosty są zawsze otwarte. Takie sprawy są załatwiane na poziomie 

szkoły. Na początku września naprawdę było dużo pracy z tym, aby dopasować plany lekcji do 

lokalnych połączeń kilku przewoźników. Jeżeli takie sygnały są, wystarczy telefon do 

Starostwa.  

Radny stwierdził, że to świeża sprawa, sprzed paru dni.    
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Starosta odparł, że nawet tych paru dni szkoda.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Joanna Robaczewska poinformowała, że jeżeli chodzi  

o przystanki autobusowe, utrzymanie wiat należy do gminy. Dokumentacja na drogę 

Krotoszyny – Wonna – odcinek ok. 10 km została zlecona. Termin realizacji – 20 grudnia. W 

tej chwili ZDP jest na etapie uzyskiwania decyzji środowiskowej.  

Radna Barbara Grzywacz powiedziała, że faktycznie w momencie rozpoczęcia nauki szkolnej, 

szczególnie przez nowych uczniów, były problemy z lokalną komunikacją. Jeden z rodziców 

zwrócił się z prośbą o interwencję do radnej. Wystarczył jeden telefon do Dyrektor ZSZ  

i sprawa była załatwiona od ręki, w ciągu jednego dnia. Wystarczy dobra komunikacja. 

Dyrektor ZSZ Katarzyna Trzaskalska poinformowała, że do szkoły uczęszcza 10 uczniów z 

Nawry – 4 chodzi do Technikum, a 6 uczęszcza do szkoły branżowej I stopnia. Żaden z uczniów 

nie zgłaszał, że ma problemy z dojazdem. Uczniowie wiedzą, że jeżeli takie są, mogą to zgłosić 

do wychowawcy czy dyrektora. Od miesiąca nie było żadnych sygnałów, które dotyczyłyby 

problemów z dojazdem do szkoły. 

Starosta poprosił, aby niezależnie od tego, że sprawa będzie wyjaśniana u przewoźnika, zapytać 

uczniów czy mają jakieś kłopoty z dojazdem do szkoły. 

Ad. 13 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawach różnych. 

Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 14 

 Zakończenie obrad XIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XIII Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


